

Dr. Martin L. Cohnstaedt *Appellant*

v.

University of Regina *Respondent*

INDEXED AS: COHNSTAEDT v. UNIVERSITY OF REGINA

File No.: 24146.

1995: October 12.

Present: La Forest, L'Heureux-Dubé, Sopinka, McLachlin and Iacobucci JJ.

ON APPEAL FROM THE COURT OF APPEAL FOR SASKATCHEWAN

Contracts — Employment — Breach of contract — Damages — Assessment — Tenured professor suing university for breach of contract — Damages to be amount of salary and benefits from termination until normal retirement, subject to obligation to mitigate.

APPEAL from a judgment of the Saskatchewan Court of Appeal (1994), 113 D.L.R. (4th) 178, 116 Sask. R. 241, 59 W.A.C. 241, 2 C.C.E.L. (2d) 161, [1994] 5 W.W.R. 154, allowing in part a judgment of the Court of Queen's Bench (1990), 88 Sask. R. 94, 35 C.C.E.L. 186, 46 Admin. L.R. 6, assessing damages. Appeal allowed.

A. John Beke, Q.C., and James Nugent, for the appellant.

Gordon J. Kuski, Q.C., and Erin M. S. Kleisinger, for the respondent.

The judgment of the Court was delivered orally by

LA FOREST J. — We are all of the view that the appeal should be allowed substantially for the reasons of the dissenting judge, Mr. Justice Sherstobitoff, in the Court of Appeal. Accordingly, the appeal is allowed, the judgment of the Court of Appeal is set aside and judgment is entered in

Martin L. Cohnstaedt *Appelant*

c.

Université de Regina *Intimée*

RÉPERTORIÉ: COHNSTAEDT c. UNIVERSITÉ DE REGINA

N° du greffe: 24146.

1995: 12 octobre.

Présents: Les juges La Forest, L'Heureux-Dubé, Sopinka, McLachlin et Iacobucci.

EN APPEL DE LA COUR D'APPEL DE LA SASKATCHEWAN

Contrats — Emploi — Inexécution de contrat — Dommages-intérêts — Évaluation — Université poursuivie par un professeur permanent pour inexécution de contrat — Dommages-intérêts devant correspondre au montant du salaire et des avantages sociaux depuis la cessation d'emploi jusqu'à la date normale de retraite, sous réserve de l'obligation de limiter le préjudice subi.

POURVOI contre un arrêt de la Cour d'appel de la Saskatchewan (1994), 113 D.L.R. (4th) 178, 116 Sask. R. 241, 59 W.A.C. 241, 2 C.C.E.L. (2d) 161, [1994] 5 W.W.R. 154, accueillant en partie un jugement de la Cour du Banc de la Reine (1990), 88 Sask. R. 94, 35 C.C.E.L. 186, 46 Admin. L.R. 6, évaluant des dommages-intérêts. Pourvoi accueilli.

A. John Beke, c.r., et James Nugent, pour l'appelant.

Gordon J. Kuski, c.r., et Erin M. S. Kleisinger, pour l'intimée.

Version française du jugement de la Cour rendu oralement par

LE JUGE LA FOREST — Nous sommes tous d'avis qu'il y a lieu d'accueillir le pourvoi essentiellement pour les raisons données par le juge Sherstobitoff, dissident en Cour d'appel. En conséquence, le pourvoi est accueilli, l'arrêt de la Cour d'appel est infirmé et jugement est rendu en faveur

favour of the appellant in the amount of \$208,872.66, with costs throughout.

Judgment accordingly.

Solicitors for the appellant: Balfour Moss, Regina.

Solicitors for the respondent: McDougall, Ready, Regina.

de l'appellant pour la somme de 208 872,66 \$, avec dépens dans toutes les cours.

Jugement en conséquence.

Procureurs de l'appelant: Balfour Moss, Regina.

Procureurs de l'intimée: McDougall, Ready, Regina.